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Mandag den 11. december 2023 kl. 18.00-19.00 – konferencerummet Sundhøj 
 
Til stede: Marianne, Lene, Janne, Lars, Jens, Bjørn, Kasper, Kristine, Stinne, Søren, Sara, Lina 
 
Pkt. 1  
Godkendelse af dagsorden og referat 
Dagsorden og referat blev godkendt. 
 
Pkt. 2  
ForårsSFO – skolebestyrelses løbende tilsyn med skolens opgaver 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen på baggrund af et oplæg fra Lisbeth Larsen og 
Dorte Leerbek drøfter status på skolens forårsSFO, bl.a. med et perspektiv ind på hvad der 
fungerer rigtig godt, og hvor vi fortsat ser nogle udfordringsområder inde for den politiske 
ramme, som er sat for opgaven.  
 
Det er 5. år, at Svendborg kommune har en politisk beslutning om ForårsSFO på alle byens 
skoler. (Politisk besluttet i 2020 under Corona-perioden). 
 
På afdeling Lundby har det været den samme erfarne pædagog fra Lundby Børnehus, som er en 
af de voksne omkring børnegruppen. De fleste af børnene har gået i Lundby Børnehus, men der 
kommer også børn fra andre dagtilbud. Børnegruppen holder til i samlingsrummet. Der er en 
fast dags- og ugestruktur. Gradvist følger børnegruppen skolens dagsstruktur som frikvarterer 
og fællessamlinger. Der afholdes flere forældremøder, inden børnegruppen starter i ForårsSFO. 
 
På afdeling Sundhøj er der ligeledes en fast dags- og ugestruktur. Der er også forældremøder 
inden starten på ForårsSFO. 
De fleste børn kommer fra dagtilbuddene Solsikken og Sundhøj Børnehus. Også på afdeling 
Sundhøj kommer der 1 medarbejder med fra de 2 dagtilbud, da det er et politisk krav, at der er 
kendt personale med børnegruppen. 
På afdeling Sundhøj er det en udfordring at sammensætte medarbejdergruppen omkring 
ForårsSFO. Der er ca. 7 voksne omkring børnegruppen. Medarbejderne skal arbejde sammen 
som et team i perioden, selv om de ofte ikke kender hinanden på forhånd. 
De fysiske rammer på afdeling Sundhøj presses i perioden (april, maj, juni) med ForårsSFO.  
Da den daværende Sundhøjskole blev tilbygget og renoveret fra 2004- 2006 var det til 3 spor. 
På daværende tidspunkt var der mange nicher på gangarealerne, der var tiltænkt 
gruppearbejde/fordybelsesområder. Disse områder blev inddraget til medarbejderes 
arbejdspladser, da disse skulle etableres på skolerne.  
På Tåsinge er det også en udfordring, at der ikke er plads til alle børn bosiddende på øen i de 3 
dagtilbud, hvorfor de henvises til dagtilbud andre steder i Svendborg. Det er svært for nogle af 
disse børn at falde til i de mere etablerede børnegrupper på Lundby og Sundhøj.  
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På trods af alle pædagogiske og didaktisk tiltag udfordrer overgange generelt nogle børn – især 
de sårbare. Også børn, som har gået i dagtilbud på Tåsinge. De yngste børn har 3 overgange: 
Fra dagtilbud til ForårsSFO, fra ForårsSFO til børnehaveklassen, fra børnehaveklassen til 1. 
klasse.  
 
Igen i år er det lykkedes at kunne honorere alle forældres ønsker i forhold til afdelingsplacering.  
På afdeling Sundhøj oprettes 3 hold.  På afdeling Lundby 1 klasse. 
 
Pkt. 3  
Nyt fra skolens elevråd, ledelse, medarbejdere og formand 
Formålet med punktet er at bestyrelsen, fra de fire perspektiver, får et indblik i skolens hverdag 
siden sidste bestyrelsesmøde.  
 
Elevråd: 
Ny naturfaglig lærer i Ungemiljøet: Rune Kragelund Huss 
Elevrådet i Ungemiljøet stod for at sælge æbleskiver på klippe-/klistredagen 
I Ungemiljøet har elevrådet udarbejde en idebank i forbindelse med 
Undervisningsmiljøvurderingen. 
7. årgang i Ungemiljøet har siden efterårsferien arbejdet med MyLife, som bl.a. handler om at 
være en del af fællesskaber og kunne løse konflikter i disse.   
Også på Centerafdelingen er afviklet klippe-/klistredag. I den forbindelse blev afholdt en 
konkurrence om at pynte den flotteste dør. Fotos er lagt ud på Facebook. 
Grupperne på 9. årgang afvikler aktuelt projektopgaven. 
Der har været afholdt Luciaoptog. 
I Centerafdelingen afholdes julefest for eleverne. 
 
Ledelse: 
Der er mange anderledes aktiviteter i december måned. 
Luciaoptog fastholdes på Tåsingeskolen som en tradition. 
Der har været megen sygdom blandt elever og medarbejdere. En enkelt dag var 23 
medarbejdere sygemeldte. 
Julearrangement for medarbejdere er afviklet med næsten 100 deltagere. 
Forældrerepræsentanterne Stephan Kirkeskov Pedersen og Søren Rasmussen deltager i 2. 
samtale vedr. ansættelse af ny afdelingsleder til Lundby. 
 
Pkt. 4  
Årshjulet og evt.  
Formålet er en kort gennemgang af status på punkter og kommende opgaver.  
 
Projekt ”Play@heart” sættes på dagsordenen til januar mødet.  
Der er valg til skolebestyrelsen i det kommende forår. Det blev aftalt at afholde et åbent 
skolebestyrelsesmøde i februar eller marts, hvor ikke-medlemmer kan deltage i fx et 
tilsynspunkt. 
 


